
Danske Handicaporganisationer – Randers
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV
Telefon: 86 44 32 21. E-mail: il.as.laustsen@outlook.com
Hjemmeside: www.dhranders.dk

Referat  fra  bestyrelsesmøde  i  DH  3.  september  2018  på
Hjernecenter Randers, Bakkevej 1, 8920 Randers.

Deltagere:
Birgit Urban, DHF
Asger Laustsen, Spastikerforeningen
Stig Kjeldsen, Blindesamfundet
Anne Kathrine Damgaard, Lungeforeningen
Birgith Hansen, Lungeforeningen
Trine Juul, SIND
Yvonne Gysloff, Spastikerforeningen
Vitus Jordan, LEV
Leila Møller, Osteoperoseforeningen
Anni Andersen, Dansk Handicap Forbund
Elisabeth Sørensen, Landsforeningen Autisme
Flemming Sørensen, Scleroseforeningen
Lars Pedersen, Dansk Handicap Forbund
Karina Hjort, DHF
Jørgen Munk, LEV
Kai Gade, Gigtforeningen
Thomas Dall, PTU

Dagsorden:
Punkt 1. Velkomst og præsentation.
Punkt 2. Møde med skolechef Henrik Johansen, som vil orientere om
             Udvikling/sammenhæng mellem almen og specialområdet på
             skoleområdet herunder inklusion. Der vil blive mulighed for
             for at stille spørgsmål til Henrik.
Punkt 3. Orientering fra formanden.
Punkt 4. Økonomi.
Punkt 5. Orientering og drøftelse af dagsordenpunkter til Handicap- 
             rådsmøde den 5. september 2018. Referat kan ses på 
             Randers Kommunes hjemmeside.
Punkt 6. Orientering fra sidste Handicaprådsmøde den 15. august 
             2018. Referat kan ses på Randers Kommunes hjemmeside.
Punkt 7. Orientering om ”projekt universelt design og tilgængelighed
             i Randers Kommune” ved Anni, Lars og Flemming.
Punkt 8. Nyt fra organisationerne.
Punkt 9. Nyt fra råd, nævn og udvalg.
Punkt 10. Hjemmesiden www.dhranders.dk.
Punkt 11. Eventuelt.

Ad punkt 1. Velkomst og præsentation:

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI.
De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap.



Asger bød velkommen til Henrik Johansen og deltagerne.

Ad  punkt  2.   Møde  med  skolechef  Henrik  Johansen,  som  vil
orientere  om  udvikling/sammenhæng  mellem  almen  og
specialom-
rådet på skoleområdet, herunder inklusion.
Henrik Johansen gav en grundig gennemgang af skoleområdet afbrudt
af mange spørgsmål og kommentarer undervejs. Han fortalte bl.a. om
at  det  specialpædagogiske område og det  almene er  1  pulje og om
inklusion. Besparelser er vedtaget af det nye byråd. Hobrovejens – og
Hornbæk skole er med i et forsøg og tilføres ½ million til udvikling af
inklusion både fagligt og pædagogisk. De slides Henrik Johansen viste,
har Asger sendt ud til bestyrelsen.

Derefter var der spisning og præsentationsrunde.

Ad punkt 3.  Orientering fra formanden:
Asger  indledte  med  at  sige,  at  DH-mødet  med  borgmester  Torben
Hansen forløb godt. Torben har oplyst, at han var glad for den positive
stemning på mødet og gerne kommer igen på et andet tidspunkt.

Det  er  indstillet  til  byrådet  at  Karina  Hjorth  bliver  nyt  medlem  af
Handicaprådet i stedet for Yvonne Gysloff, der har ønsket at udtræde.
Trine Juel er indstillet som ny suppleant. Det forventes at indstillingerne
bliver godkendt på næste byrådsmøde.

Asger  deltog  i  et  regionalt  møde  i  DH  i  Silkeborg  den  28.  august.
Emnerne var bl.a. nyt fra afdelingerne i det midtjyske, temadrøftelse af
handicapråd, STU, sundhedsordninger og handicapkonventionen.

Der var dialogmøde med socialchef Carsten Wulff og centerlederne den
30. august, hvor Bent Lunø, Mai Kjer og Asger deltog fra DH. Emnerne
var bl.a. status på budget 2018, orientering om boligrenoveringsplanen,
status  på  frikommuneforsøg,  ny  ferieordning  pr.  1.  januar  2019  og
forslag om formulering af ny pårørendepolitik i Randers Kommune.

Vi holder også i år julefrokost på Gaia.

DH-mødet  den  6.  november  bliver  uden  gæster  med  plads  til  flere
drøftelser.

Vedrørende  folketingsvalget  arrangerer  vi  et  politisk  møde  med
kandidater fra partierne i foråret.

Ad punkt 4.  Økonomi:
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Asger  oplyste,  at  vi  har  ca.  35.000,-  kr.  i  kassen,  hvilket  er  meget
tilfredsstillende.

Ad punkt 5.  Orientering og drøftelse af dagsordenpunkter til   
Handicaprådets møde den 5. september 2018.
Flemming orienterede.
Budgettet fylder meget. Der skal spares.
Afgivet høringssvar til politik for borgere med særlige behov. I forslaget
henvises til Handicapkonventionen. Værdierne går igen, der skal være
plads til alle.
Randers Kommune overvejer skatteforhøjelser.
Vitus og Elisabeth tilføjede at demografiregulering på handicapområdet
ikke efterreguleres. Der laves høringssvar.
                 
Ad punkt 6.  Orientering fra sidste handicaprådsmøde den 15.
august 2018.
Handicaprådet  skal  tage  stilling til  planerne  for  rammeaftale.  Vi  skal
mestre  vort  liv  selv.  Ny  beskæftigelsesplan  afventes.  Der  er
forventninger om nedgang i førtidspensioner.

Ad  punkt  7.   Orientering  om  ”Projekt  universelt  design  og
tilgængelighed  I  Randers  Kommune”  ved  Anni,  Lars  og
Flemming.
Flemming  orienterede  om  projektet.  Der  er  et  ad  hoc-udvalg  om
tilgængelighed,  som  bl.a.  arbejder  med  størrelsen  på
handicapparkeringspladser, åbningstiden på handicaptoiletter og at det
er vigtigt at tænke fremad. I byfornyelse skal handicap regnes ind.

Efterfølgende orienterede Lars mere uddybende om projektet og skema
til registrering.

Skema til registrering, power point mm. vedlægges referat.

Ad punkt 8:  Nyt fra organisationerne:
Thomas, PTU, fortalte at de har haft en sejltur på Silkeborgsøerne. Der
er handicapadgang, så det kan anbefales.

Elisabeth,  Autismeforeningen,  oplyste,  at  de  havde  haft  et  møde  i
Kulturhusets  store  sal  om  sanseforstyrrelser,  f.eks.  overfølsomhed
overfor lyd.

Leila, Osteoperoseforeningen, fortalte, at de har et arrangement med en
fysioterapeut  om  motion  på  Randers  Sundhedscenter  den  24.
september 2018.
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Vitus,  LEV,  orienterede  om,  at  de  har  haft  et  møde  om
skånejobprojektet.  De  har  lavet  høringssvar  til  Randers  Kommunes
sundhedspolitik og står fast på, at pårørendepolitikken er den røde tråd.

Asger,  Spastikerforeningen,  oplyste,  at de er  i  gang med at  lave en
pårørendepolitik i Norddjurs Kommune. De har været på Slette Strand
med 70 personer. Det giver nye medlemmer med børn.
Trine,  SIND,  fortalte  at  Sindets  Dag  den  11.  oktober  har  ”Levende
Bibliotek” hvor besøgende kan spørge ind.

Flemming, Scleroseforeningen, sagde, at de har 10 årsjubilæum med
”Rap om Kap”.

Stig, Blindeforeningen, fortalte, at de havde været på Horsens Fængsel.
Det er ikke handicapegnet og kan ikke anbefales.

Ad punkt 9. Nyt fra råd, nævn og udvalg.
Intet at bemærke.

Ad punkt 10.  Hjemmesiden www.dhranders.dk
Trine  anbefalede  at  vi  sender  mail  til  Frivilligværket  om  vores
arrangementer.

Ad punkt 11. Eventuelt.
Stig ønskede spørgeskema om persondatoforordningen  udsendt  igen.
Asger sender ud igen.

Referent: Birgit Urban
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